
 

 

Etelä-Pohjanmaan ELY-keskus optiokirjeet ja rahoituskyselyt Perhon kunnalle 
 
Sivila  § 114  11.10.2023  
 

 Valmistelija 
 
Sivistysjohtaja Anni Riihimäki, puh. 040 763 2303 tai 
anni.riihimaki@perho.com. 
 
ELY-keskus tiedustelee kuntien halukkuutta jatkaa joukkoliikenteen 
käyttöoikeussopimusten rahoittamista tulevalle optiokaudelle, joka sijoittuu 
sopimuksesta riippuen, 6.2024–8.2025 väliselle ajanjaksolle.  Johtuen ELY-
keskuksen määrärahatilanteen mahdollisesta heikkenemisestä ELY-keskus 
tiedustelee nyt kuntien halukkuutta osallistua rahoitusosuudella tai kasvattaa 
rahoitusosuuttaan optiovuoden hankintaan. Perhon kunta on jakaa 
joukkoliikenteen kustannuksia ELY -keskuksen käyttöoikeussopimusten 
kanssa, koska koulukuljetusta järjestetään yhteistyössä, joita kyseisten 
sopimuksen mukainen liikenne palvelee (Auto 1 ja Auto 2).  
 
ELY-keskuksen vuosittain käytettävissä oleva rahoitus määräytyy sen 
mukaan, kuinka paljon Liikenne- ja viestintävirasto Traficom kohdentaa 
joukkoliikennemäärärahaa Etelä-Pohjanmaan ELY-keskukselle. Traficom on 
viestinyt, että käytettävissä oleva määrärahan taso saattaa pudota 
merkittävästi nykyisestä. Seuraavan vuoden määrärahan suuruus tiedetään 
varmuudella vasta kuluvan vuoden joulukuussa.  
 
ELY-keskuksen on myös tehtävä päätökset optioiden käytöstä 5.12.2023 
mennessä. Johtuen kiireellisestä aikataulusta ELY-keskus on lähettänyt 
syyskuussa kunnille ehdotukset mahdollisesta uudesta rahoitusosuudesta, 
turvatakseen nykyisen liikenteen säilymisen. Määrärahan vähentymisen 
seurauksena ELY-keskus voi mahdollisesti joutua karsimaan liikennettä.  
 
Kunnat voivat vaikuttaa tilanteeseen lisäämällä joukkoliikenteen 
rahoitusosuuttaan ELY-keskuksen hankinnoissa. Mikäli ELY-keskuksen 
rahoitustilanne vuodelle 2024 pysyy samana kuin nykyisin, ehdotuksia 
uudesta rahoitusosuudesta ei laiteta täytäntöön, vaikka kunta olisi jo tähän 
vastannut myöntävästi. Vastaamalla kyselyyn myöntävästi, kunta ei vielä 
sitoudu uuteen rahoitusuuteen, vaan tämä vaatii vielä erillisen 
kustannustenjakosopimuksen allekirjoittamisen. 
 
Ehdotuksissa uusista rahoitusosuuksista on pyritty kohtelemaan kuntia 
tasapuolisesti siten, että uusi rahoitusosuus ei kasvaisi kohtuuttoman suureksi 
suhteessa nykyiseen. Rahoitusosuuden kasvu olisi kaikille kunnille 2,5 % – 10 
% välillä sopimusta kohden.  
 
Vastaukset pyydetään toimittamaan 31.10.2023 mennessä postitse tai 
sähköpostitse Etelä-Pohjanmaan ELY-keskuksen kirjaamoon. 
Kokouksen oheismateriaaleissa ovat sopimusasiakirjat, jota optiokirjeet ja 
kyselyt koskevat. Kohdetiedoissa on esitetty sopimukseen sisältyvät vuorot 
reitteineen ja aikatauluineen. 

 
 Sivistysjohtajan päätösehdotus  

 
 Sivistyslautakunta päättää  

 

mailto:anni.riihimaki@perho.com


 

 

1. merkitä ELY -keskuksen optiokirjeet ja rahoituskyselyt Perhon kunnalle 
tiedoksi 
 
2. evästää sivistysjohtajaa jatkotoimenpiteistä siten, että lautakunta ei kannata 
optiovuosien käyttöä.  
 
3. esittää asian kunnanhallitukselle päätettäväksi 

  
 Päätös 
 
 Hyväksyttiin 
 
 ----- 
 
 Merkittiin pöytäkirjaan, että kokouksessa pidettiin tekninen tauko klo 20:00.  
 Merkittiin pöytäkirjaan, että kokous jatkui klo 20:07.  
  
 Toimenpiteet, otteet 
 
 kunnanhallitus  
--- ----- 
 
Khall  § 278  23.10.2023    
340/08.01.01.00/2023    

 Valmistelija 
 
vs. talous- ja hallintojohtaja Kirsi Kellokangas, puh. 040 183 3165 tai 
kirsi.kellokangas@perho.com 
 
ELY-keskus on tiedustellut kuntien halukkuutta jatkaa joukkoliikenteen 
käyttöoikeussopimusten rahoittamista tulevalle optiokaudelle, joka sijoittuu 
sopimuksesta riippuen, 6/2024–8/2025 väliselle ajanjaksolle. 
Sivistyslautakunta on evästänyt sivistysjohtajaa jatkotoimenpiteisiin siten, että 
lautakunta ei kannata optiovuosien käyttöä.  
 
Sivistyslautakunta on päättänyt kokouksessaan 7.6.2023 Perhon kunnan 
koulukuljetusperiaatteet ja säännöt § 70 perustaa työryhmän valmistelemaan 
koulukuljetusten periaatteita ja sääntöjä. Sivistyslautakunta pyytää 
kunnanhallitusta nimeämään edustajan työryhmään. Työryhmän 
ensimmäinen kokous on 1.11.2023 klo 16-18.  

 
 Vs. talous- ja hallintojohtajan päätösehdotus  
 

Kunnanhallitus päättää, että joukkoliikenteen optiota ei käytetä ja nimeää 
edustajan koulukuljetusten periaatteita ja sääntöjä valmistelevaan 
työryhmään. 

 
 Keskustelun jälkeen vs. talous- ja hallintojohtaja teki muutetun 

päätösehdotuksen.  
 
 Vs. talous- ja hallintojohtajan muutettu päätösehdotus 

 
 Kunnanhallitus päättää, että  

1) joukkoliikenteen optiota ei käytetä 



 

 

2) nimeää Tapio Peltokankaan koulukuljetusten periaatteita ja sääntöjä 
valmistelevaan työryhmään 

 Päätös 
 
 Hyväksyttiin muutettu päätösehdotus. 
 
 ----- 

 
Merkittiin, että Lauri Laajala poistui esteellisinä asian käsittelyn ajaksi 
osallisuusjääviyden perusteella. 
 
----- 

  
 Toimenpiteet, otteet 
 sivistyslautakunta 
 sivistysjohtaja  
 valittu työryhmän edustaja 
--- ----- 
 
 


